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رئیس دانش�گاه علوم پزش�کی و خدمات بهداشتی و درمانی 
هرم�زگان از کمبود  یک هزار تخت بیمارس�تانی در این اس�تان 

خبرداد.
محمد ش��کاری اظهارکرد: فقط در بندرعباس به عنوان مرکز استان 
400 تخت بیمارس��تانی کمبود وجود دارد. وی ادامه داد: این کمبود در 
شرایطی اس��ت که بیمارس��تان 220 تختخوابی بندرعباس که سازمان 
مسکن وشهرس��ازی عهده دار ساخت آن است، تنها 12 درصد پیشرفت 

فیزیکی دارد.
شکاری تصریح کرد: بیمارستان شهید محمدی بندرعباس به عنوان 
بزرگترین مرکز آموزشی درمانی هرمزگان قدمتی بیش از 50 سال دارد و 
بیمارستان های شریعتی و کودکان این استان نیز شرایط چندان مناسبی 
ندارند. وی گفت: لازم است که با حمایت های ویژه استانداری و سازمان 
مس��کن و شهرسازی روند احداث بیمارستان 220 تختخوابی بندرعباس 
سرعت بیشتری به خود گیرد. وی خاطرنشان کرد: براساس برخی شنیده ها 
امس��ال تنها 45 میلیارد ریال برای اجرای این پروژه  اختصاص یافته که 
در صورت ادامه این روند تخصیص بودجه، باید منتظر بهره برداری از این 
بیمارس��تان در سال های بس��یار دور باشیم.  شکاری گفت: تا پایان نیمه 
نخس��ت سال آینده حدود 350 تخت به مجموعه تخت های بیمارستانی 
اس��تان اضافه خواهد ش��د. عملیات احداث بیمارستان 220 تخت خوابی 
بندرعباس از س��وی سازمان مسکن و شهرس��ازی از 1389 آغاز شده و 

تاکنون تنها 12 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

مدیر باغبانی س�ازمان جهاد کشاورزی اس�تان سمنان از 
احداث و توسعه باغ های پسته، زیتون، انار و پایه های رویشی 

در سطح دو هزار و 450 هکتار در استان خبر داد.
لطف الله رضایی اظهار کرد: این توسعه 2/2 برابر تعهد برنامه سازمان 

جهاد کشاورزی استان بوده است.
وی گفت: احداث و توسعه باغ ها، گلخانه ها، سالن های پرورش قارچ 
خوراکی و گیاهان دارویی بر پایه مطالعات توسعه در اراضی شیب دار و 
جایگزینی به جای محصولات زراعی با نیاز آبی بالا و آب تامین شده 

اجرا شده است.
رضایی همچنین از تولید سالانه 2/5 میلیون اصله نهال استاندارد 
در استان سمنان به عنوان یک فعالیت شاخص دیگر در حوزه باغبانی 

ذکر کرد.
وی بیان کرد: این موضوع با هدف توسعه باغ های مدرن و اصلاح 
شده از طریق نظارت برتولید نهال استاندارد در 9 نهالستان مجوزدار 
استان برای تولید نهال انار، پسته، محصولات سردسیری و ...، تامین و 
تدارک یارانه نهال استاندارد و پایه های رویشی نسبتا مقاوم به خشکی 

محقق شده است.
رضایی یادآور شد: سطح باغ های استان حدود 46 هزار هکتار است و 
سالانه حدود 350 هزار تن محصولات باغبانی در استان تولید می شود.

تبریز- خبرنگار کیهان: 
پس از 8 ماه از بازس�ازی، 
س�رانجام آس�تان امامزادگان 
ع�ون و زیدبن علی)ع( تبریز، 
همزمان با دهه فجر، بازگشایی 

شد.
این م��کان از خرداد امس��ال 
برای عملیات مرمت، بهس��ازی و 
توسعه تعطیل بود و هم اکنون نیز 

نورپردازی نم��ای بیرونی آن، در 
حال پایان است.

بقعه عون بن علی که به اعتقاد 
عموم مزار پسران حضرت علی)ع( 
است، در زلزله سال 1193 هجری 
تبری��ز وی��ران و اواخر ق��رن 13 

بازسازی شد.
معم��اری بن��ای ای��ن محل، 
ایلخانی است و در قرن 9 آباد بود 

که در حمله ارتش عثمانی تخریب 
و در عص��ر ش��اه عب��اس صفوی، 

تجدید بنا شد.
نوع مالکیت این بنا وقفی بوده 
و در نزد مردم تبریز به »عینالی« 

معروف است.
بقع��ه عون بن  عل��ی در بالای 
کوه��ی به همین ن��ام در نزدیکی 

شهر تبریز واقع شده است.

درخت شاه توت 200 ساله خراسان شمالی بعنوان نخستین 
درخت شاه توت کهنسال کشور در فهرست آثار طبیعی کشور 

قرار گرفت.
معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی صنایع دستی و 
گردشگری استان گفت: ویژگی های سابقه این درخت 200 ساله آن 

را از سایر درختان شاه توت کشور متمایز می کند.
درخت شاه توت کهنسال حصار از نظر سن، شاخه بندی، قطر تنه، 
ترکیب کلی درخت و نیز باردهی و قدرت باروری کامل از برجسته ترین 
درختان ش��اه توت کشور به ش��مار می رود که آن را از نظر مطالعات 
ژنتیکی نیز حایز اهمیت ساخته و موجب شده این درخت به عنوان 

اولین درخت کهنسال شاه توت به ثبت ملی برسد.
وحدتی افزود: به اذعان اعضای کمیته ثبت آثار طبیعی، فقط چند 
درخت ش��اه توت کهنسال در کش��ور وجود دارد که شاه توت حصار 
بجنورد ازنظر س��ن و زیباشناس��ی در این بین جایگاه ویژه ای دارد 
که باعث ش��ده است در فهرست آثار ملی کشور ثبت شود. شاه توت 
کهنسال در حاشیه روستای حصار شهرستان بجنورد در دل یک باغ 
تاریخی موسوم به باغ فواره قرار دارد که در زمان ناصرالدین شاه قاجار، 

توسط حاکم وقت منطقه، یارمحمدخان شادلو غرس شد.

تبریز - خبرنگار کیهان:
به دلیل ازدیاد بی رویه س�اح های ش�کاری، 
تخلفات صید و شکار در آذربایجان شرقی افزایش 

پیدا کرده است.
مدیرکل محیط زیست آذربایجان شرقی با اعلام این 
مطلب در نشست مقابله با جرایم زیست محیطی افزود: 
دستگاه قضایی باید برای تخلفات زیست محیطی احکام 

قاطع و بازدارنده صادر کند.
حمید قاسمی با اشاره به تخلف زیست محیطی و 
تصرف اراضی در پناه��گاه حیات وحش کیامکی ادامه 

داد: دیوان به نفع محیط زیس��ت رای داده  این پرونده 
در حال گذراندن مراحل قانونی خود است.

وی ب��ا تاکی��د بر این ک��ه افزای��ش تخلفات صید 
و ش��کار از معضلات جدی اس��ت و محیط زیس��ت را 
تهدید می کند، یادآور شد: توسعه بدون در نظر گرفتن 
مولفه های زیست محیطی، موجب وارد آمدن خطرات و 
صدمات جبران ناپذیر به محیط زیست در آینده خواهد 
ش��د و تغییر کاربری اراضی روس��تایی، ویلاسازی در 
محدوده های غیرمجاز و توسعه نامتوازن مناطق مسکونی 

روستایی، از چالش های زیست محیطی استان است.

تبریز- خبرنگار کیهان: 
ف�رودگاه بین المللی تبریز با برخ�ورداری از باند بتونی مدرن 

امکان پذیرش هواپیماهای سنگین راپیدا کرده است.
»مصطفی صفایی«، مدیرکل فرودگاه های آذربایجان شرقی گفت:  باند 
بتونی فرودگاه تبریز، نخستین باند بتونی کشور بوده و 4 هزار متر طول و 
60 متر عرض دارد و برای احداث آن 400 میلیارد ریال هزینه شده است.

مصطفی صفایی از افزایش پرواز های عبوری از آسمان تبریز به دلیل 
اوض��اع بحرانی اوکراین و عراق خبر داد و گف��ت:  درآمدهای فرودگاهی 
این پرواز ها، صرف خرید تجهیزات کنترل راه های هوایی و رادار می شود.
وی از دایرش��دن پرواز تبریز- دبی با دو پرواز در هفته تا آخر س��ال 

جاری خبر داد.

مدیرعامل ستاد دیه استان قزوین از آزادی 56 زندانی جرائم 
غیرعمد به مناسبت فرا رسیدن دهه فجر انقاب اسامی در این 

استان خبر داد.
محم��د آبفروش گفت: از این تعداد زندانی آزاد ش��ده 5 نفر محکوم 
به پرداخت دیه غیرعمد و 51 نفر هم دارای محکومیت های مالی بودند.

وی کل بده��ی این زندانیان را بیش از 42 میلیارد ریال اعلام کرد و 
افزود: با تلاش و میانجیگری ستاد دیه استان قزوین 70 درصد این مبلغ 

را شکات مورد بخشش قرار دادند.
آبفروش ادامه داد: با کمک خیرین نیکوکار، تسهیلات قرض الحسنه، 
کمک های بلاعوض ضروری، تسهیلات بانکی، بیمه و سایر منابع 30 درصد 

مبلغ بدهی زندانیان معسر غیرعمد پرداخت شد.

رشت- خبرنگار کیهان:
راه آهن رشت- قزوین با صرف 850 میلیارد 

تومان هزینه 86 درصد پیشرفت کار دارد.
اس��تاندار گیلان با اعلام این خبر اظهار داش��ت: 
ب��رای تکمیل باقیمانده این خ��ط ریلی 500 میلیارد 
تومان دیگر نیاز اس��ت که دولت به رغم محدودیت ها 
برای س��ال آینده اعتباری معادل 280 میلیارد تومان 

اختصاص داده است.
محمدعلی نجفی تصریح کرد: در صورتی که بتوانیم 
از اعتبارات فایناس اس��تفاده کنیم س��اخت راه آهن 
رشت- قزوین با سرعت بیشتر ادامه می یابد و در سفر 
آینده رئیس جمهوری چین به ایران یکی از محورهای 
مذاکرات استفاده از فایناس برای پروژه های بزرگ است.
وی در ادامه سخنان خود با بیان اینکه تکمیل 11 
کیلومتر باقیمانده آزادراه رشت- قزوین و رفع ترافیک 

سنگین این محور یکی دیگر از پروژه های مهم گیلان 
است گفت: این پروژه هم اکنون در 2 فاز 900 متری 
توس��ط راه و شهرسازی استان و 3 هزار و 400 متری 

توسط بخش خصوصی در حال اجرا است.
نماینده عالی دولت در گیلان اضافه کرد: وزارت راه 
و شهرسازی قول داده ساخت 7 کیلومتر باقیمانده این 
آزادراه را به عنوان فاز سوم تا پایان سال به مناقصه ببرد.
محمدعلی نجفی یاد آور شد: پس از سفر معاون اول 
رئیس جمهور به گیلان، 60 میلیارد تومان دیگر برای 
تکمیل 11 کیلومتر باقیمانده آزادراه رش��ت- قزوین 

اختصاص یافته است.
به گفت��ه وی تعریض و چهار بان��ده کردن محور 
منجیل به رودبار دیگر پروژه ای است که برای کاهش 
بار ترافیکی در ورودی اس��تان در حال اجرا بوده و تا 

پایان سال به بهره برداری می رسد.

سلماس - خبرنگار کیهان:
گازرس�انی به 8 روس�تای 
»کره س�نی« س�لماس، سرو، 
سیلوانا، مرگن و 165 روستای 
دیگر آذربایج�ان  غربی، آغاز 

شد.
مدیرعامل  صادقی��ان  منصور 
گاز آذربایجان غرب��ی، در مراس��م 
آغ��از عملی��ات گازرس��انی به 8 
روس��تای »کره سنی« شهرستان 
س��لماس گف��ت: با بهره ب��رداری 
از ط��رح ک��ره س��نی، 3 ه��زار و 
400 خانوار روس��تاهای سیلاب، 
اورب��ان، ه��ودر، چیچک، س��رای 
مل��ک، وردان و ریگ آب��اد، دارای 
گاز می ش��وند. منص��ور صادقیان 
افزود: 31 روستای سلماس با 45 
درصد تحت پوش��ش گاز هستند. 

رشت- خبرنگار کیهان:
مع�اون بهبود تولی�دات دامی جهاد کش�اورزی گیان از 
ذخیره بیش از یک هزار و 700 تن گوشت مرغ در این استان 

برای شب عید خبر داد.
ایرج بنیادی اظهار کرد: به منظور کنترل بازار و تامین نیاز مصرف 
شهروندان گیلانی در روزهای پایانی سال یک هزار و 730 تن گوشت 

مرغ در استان ذخیره شده است.
وی با بیان این که با این میزان ذخیره س��ازی کمبود و افزایش 
قیمت مرغ در استان را نخواهیم داشت افزود: سالانه 120 هزار تن 
مرغ در گیلان تولید می شود که 60 درصد این مقدار در استان عرضه 

و بقیه به استان های تهران، قزوین و مازندران فرستاده می شوند.
بر پایه همین گزارش استان گیلان 753 واحد مرغداری دارد که 

5 هزار و 600 نفر در این واحدها مشغول فعالیت هستند.

زنجان- خبرنگار کیهان:
مدیرعامل ش�رکت آب منطقه ای زنجان از کاهش 6 درصدی 

بارش های جوی در این استان خبر داد.
»امیر حمید نیا« در نشست خبری با خبرنگاران گفت: میزان بارش های 
جوی تا 12 بهمن سال آبی جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته 6 
درصد کاهش یافته است. وی با اشاره به اینکه وضعیت دشت های استان 
زنجان نیز بحرانی است گفت: متاسفانه تا به امروز 312 میلیون متر مکعب 
آب به صورت غیر مجاز برداشت شده است که همین مسئله باعث شده 
امس��ال بیش از 200 حلقه چاه پر شود. مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
استان زنجان افزود: 152 میلیون متر مکعب اضافه برداشت آب از چاه های 
مجاز استان بوده است که در این خصوص هشدارهای لازم به کشاورزان 
برای اضافه برداشت آب داده شده است. »حمید نیا« تصریح کرد: به مالکان 
چاه های غیر مجاز ابلاغ می شود که از کاشت محصولات کشاورزی و باغی 
در سال زراعی 93-94 خودداری کنند، در این صورت با متخلفان مطابق 

مقررات توزیع عادلانه آب و سایر قوانین مربوطه برخورد خواهد شد.

ی�ک فروند هواپیمای اختصاصی برای ف�رودگاه خرم آباد 
خریداری شد.

اس��تاندار لرس��تان گفت: پس از مذاکره با مس��ئولان ش��رکت 
هواپیمایی تابان، یک دستگاه هواپیمای آر . جی از کشور اوکراین به 

طور اختصاصی برای استان خریداری شد.
بازوند با اشاره به نیاز این استان به صنعت حمل و نقل هوایی گفت: 
با اضافه ش��دن این هواپیما به ناوگان هوایی لرستان، خلأ پروازهای 
عصرگاهی این فرودگاه برطرف می شود. پرواز های عصرگاهی فرودگاه 

خرم آباد هم اکنون سه روز در هفته است.
بازوند گفت: هواپیمای خریداری ش��ده پرواز به کیش، عسلویه، 

کربلا و نجف را از فرودگاه خرم آباد انجام خواهد داد.
وی اف��زود: با ورود قریب الوقوع این هواپیما به ناوگان هواپیمایی 
ف��رودگاه خرم آباد، ترافیک حمل و نق��ل در این فرودگاه به صورت 

چشمگیری افزایش پیدا می کند.

امام جمعه قش�م گفت: افزون بر 16 مدرسه فرسوده در قشم 
وجود دارد که هر لحضه امکان بروز فاجعه انسانی در این مدارس 
وجود دارد و در صورت وقوع اتفاق ناگوار، مسئولیتش با آموزش 

و پرورش است.
حجت الاسلام والمسلمین رضا جوکار در جمع مردم این جزیره افزود: 
مسئولان ذیربط در شهرستان وظایف خود را در قبال این موضوع انجام 
داده اند و اکنون مس��ئولان استانی و کشوری باید به داد بچه های مظلوم 

قشم برسند.
وی با اشاره به اینکه هر آن امکان دارد سقف بعضی از کلاس های این 
مدارس بر س��ر دانش آموزان قش��می فرو بریزد، تصریح کرد: از مسئولان 
آموزش و پرورش شهرس��تان قشم درخواست می کنم کلاس های درس 
این دانش آموزان را زیر چادر دایر کنند تا مسئولان بالادستی به عمق این 

فاجعه در حال وقوع پی ببرند.
جوکار تصریح کرد: مس��ئولان اس��تان هرم��زگان و وزارت آموزش و 
پرورش، باید هر چه سریع تر به داد این دانش آموزان برسند و جان آنها را 

نجات دهند و آبروی نظام جمهوری اسلامی ایران را حفظ کنند.

رشت- خبرنگار کیهان:
با آغاز طرح تحول نظام سامت حدود یک هزار میلیارد ریال 
اعتبار به دانشگاه علوم پزشکی استان گیان اختصاص یافته است.
معاون توسعه مدیریت و منابع دانشگاه علوم پزشکی استان گیلان با 
بیان این مطلب اظهار کرد: با اختصاص این اعتبار، به دستور رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی گیلان اتمام پروژه های نیمه تمام در اولویت قرار گرفت که 
از مهمترین آنها، اتمام پروژه مرکز آموزشی درمانی کودکان 17 شهریور 
رش��ت بود که عملیات اجرایی آن از سال 1386 در فاز اول با زیربنای 5 
هزار و 200 متر مربع با 120 تخت آغاز شد که به دلایلی ناتمام مانده بود.

جابر نبی زاده با بیان اینکه برای تکمیل مرکز آموزشی درمانی کودکان 
17 شهریور رشت 70 میلیارد ریال اختصاص داده شد گفت: 4 میلیارد و 
700 میلیون ریال از این مبلغ از محل درآمد اختصاصی سال 93 است. 
این مرکز آموزشی درمانی کودکان در کوتاه ترین زمان به بهره برداری رسید.
وی بخش رادیوتراپی بیمارستان رازی رشت را از دیگر پروژه های مهم 
در مرحله بهره برداری عنوان کرد و افزود: عملکرد اعتباری این پروژه 11 
میلیارد و 700 میلیون ریال بوده که اعتبار بازسازی ساختمان آن از محل 

درآمد اختصاصی و خرید دستگاه از ردیف وزارتی است.
نبی زاده در ادامه اذعان داش��ت: با افتتاح این بخش مش��کل بیماران 
سرطانی گیلان که نیازمند رادیوتراپی هستند مرتفع و از مراجعه بیماران 

به مراکز رادیوتراپی تهران جلوگیری می شود.

اهوازی ها قربانی کدام اولویت 
کاری مسئولان شده اند؟

مدتی است که تشدید آلودگی 
ه�وا در جنوب کش�ور نفس های 
مردم را به ش�ماره انداخته است، 
اما گویا صدای خس خس نفس های 
مردم اهواز هنوز به گوش مسئولان 
در تهران نرس�یده است و معلوم 
نیست سامت مردم قربانی کدام 
اولوی�ت کاری مس�ئولان محیط 

زیست شده است؟
در ش��رایطی که مردم استان های 
جنوبی کشور مانند خوزستان و شهر 
اهواز در شرایط بحرانی آلودگی هوا و 
گردوغبار نفس می کشند اما متأسفانه 
مسئولان مربوطه هنوز بحرانی بودن 
اوض��اع را ج��دی نگرفته  اند و تاکنون 
اق��دام مؤثری در ای��ن زمینه صورت 
نگرفته اس��ت تا جایی ک��ه اظهارات 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
مبنی بر اینکه اقدامی که دولت یازدهم 
برای کنترل آلودگی هوای خوزستان 
آغاز کرده اس��ت بلندمدت است و در 
ی��ک ماه و چند ماه پاس��خ نمی دهد. 
انتقاد نمایندگان مردم خوزس��تان و 

اهواز را به دنبال داشته است.
ناص��ر س��ودانی نماین��ده مردم 
اهواز در مجل��س با انتقاد از فرافکنی 
مس��ئولان و در واکنش ب��ه اظهارات 
ابتکار رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیس��ت در زمین��ه آلودگ��ی ه��وای 
خوزس��تان می گوید:  ه��ر نهادی باید 
بنا به مسئولیت خود و بدون فرافکنی 
به وضعیت استان خوزستان رسیدگی 
کند چرا که هم اکنون وضعیت آلودگی 
هوا در استان خوزستان از مرز هشدار 
گذش��ته اس��ت و می توان آن را یک 

بحران نامید.
وی می افزاید: اگر مسئولان فعلی 
س��ازمان محیط زیست ادعا می کنند 
که مس��ئولان دولت های پیشین باید 
در خص��وص آلودگ��ی هوای اس��تان 
خوزس��تان اقدامات مفی��دی را انجام 
می دادند چرا خانم ابتکار که 8 س��ال 
مس��ئولیت حفاظت محیط زیست در 
دوران اصلاح��ات را برعهده داش��ت 
هیچ اقدامی انجام نداده اس��ت و وی 
نیز عضوی از مس��ئولان پیشین است 
که باید به جای این فرافکنی ها به فکر 

اقدامات عملی و مؤثر بود.
ای��ن نماینده مجل��س می افزاید: 

خوزستانیهاخاکتنفسمیکنند

* وضعیت آلودگی هوا در خوزستان از مرز 
هشدار گذشته است و می توان آن را 

یک بحران نامید.
***

* نمایندگان خوزستان:  رئیس جمهور 
باید ستاد بحران را هر چه زودتر 

تشکیل دهد.

مردم این شهر خاک تنفس می کنند 
و وضعیت آلودگی هوا در این اس��تان 
از مرز بحران گذش��ته است و ما آن را 
فاجعه می دانیم. سودانی. خاطرنشان 
کرد: بخش��ی از این آلودگی ها منش��أ 
خارج��ی دارد ک��ه وزارت خارج��ه و 
دس��تگاه دیپلماس��ی باید با رایزنی و 
چانه زن��ی آن را ریش��ه یابی کنن��د تا 
کانون های ریزش این غبار را در کشور 
عراق مهار کنیم. در داخل کش��ور نیز 
با کاشت نهال و مالچ پاشی می توان تا 

حدودی از آلودگی هوا کاست.
وی می افزاید. برخی از فعالیت های 
نفتی در نوارهای مرزی کشور نیز باعث 
خشک ش��دن تالاب هایی ش��ده است 
ک��ه در مج��اورت ای��ن میادین نفتی 
ق��رار دارند اما آیا س��لامت مردم باید 
فدای درآمدهای اقتصادی شود؟ و ما 
متأسفانه گاهی برای افزایش درآمدها 
هزینه های س��نگین تری را به جامعه 
تحمیل می کنیم. تعطیلی دانشگاه ها، 
مراک��ز علم��ی و ادارات و هزینه های 

درمان مردم، هزینه هایی است که باید 
برای کم کاری مسئولان در این زمینه 

پرداخت شود.
وی تصری��ح کرد: هم اکنون مردم 
و بیم��اران احس��اس می کنن��د بین 
م��رگ و زندگی به س��ر می برند و ما 
از رئیس جمه��ور می خواهیم س��تاد 
بحران را هرچه سریعتر تشکیل دهد 
تا اقدامات مناسبی برای جلوگیری از 
افزایش این وضعیت صورت گیرد چرا 
که هم اکنون مردم به ستوه آمده اند و 

صبر آنها نیز حدی دارد.
ای��ن نماین��ده مجل��س اف��زود: 
مصوباتی در برنامه 5 س��اله و بودجه 
س��الانه وجود دارد ک��ه در آن وزارت 
نفت، سازمان حفاظت محیط زیست 
و هر کدام از دستگاه ها وظایفی را در 
این زمینه برعهده دارند اما متأسفانه 
تاکن��ون هی��چ اقدام موث��ری در این 
زمین��ه صورت نگرفته اس��ت و مردم 
قربانی��ان کم کاری مس��ئولان در این 

زمینه هستند.
وی ادام��ه داد: از خان��م ابت��کار 

می خواهی��م ب��ه خوزس��تان بیاید و 
وضعیت مردم استان را ببیند تا عمق 

فاجعه را از نزدیک درک کند.
همچنین سید شکرخدا موسوی 
یک��ی دیگر از نمایندگان اهواز با بیان 
اینکه مشکل آلودگی هوای خوزستان 
تنها با حرف زدن حل نمی شود، گفت: 
متأسفانه مسئولان به جای رسیدگی 
فوری به وضعیت کنونی مردم شهرهای 
خوزستان و اهواز، فرافکنی می کنند، 
چرا که ما در جلس��ه ای ک��ه با خانم 
ابتکار مسئول سازمان حفاظت محیط 
زیس��ت داش��تیم، او مط��رح کرد که 
مس��ئولان دولت های قب��ل باید برای 
کنترل وضعی��ت آلودگی هوای اهواز 
برنامه ری��زی می کردن��د، در صورتی 
که خود خانم ابتکار 8 س��ال مسئول 
س��ازمان حفاظت محیط زیست بود 
و در آن زمان نیز برای آلودگی هوای 

خوزستان اقدامی انجام نشد.
وی ادام��ه داد: بنابرای��ن، در هر 
شرایطی باید تدابیر آن شرایط احصاء 

ش��ود و هم اکنون نیز رئیس حفاظت 
محی��ط زیس��ت باید ای��ن موضوع را 
ج��دی بگی��رد، با برگزاری جلس��ات 
و کارگروه های��ی ک��ه راه ب��ه جای��ی 
نمی برد نمی توان مشکل آلودگی هوای 

خوزستان را حل کرد.
مدی��ر کارگروه محیط زیس��ت و 
منابع طبیعی مجلس شورای اسلامی 
گفت: ما درخواست کرده ایم که کمیته 
بحران با حضور 5 وزیر مرتبط و دبیری 
سازمان حفاظت محیط زیست و حضور 
معاون اول رئیس جمهور تشکیل شود 
چرا که شرایط کنونی مردم در استان 

خوزستان یک بحران است.
موس��وی ادامه داد: هیئت دولت 
تصوی��ب ک��رد ک��ه مق��داری آب به 
ت��الاب هور العظیم انتقال داده ش��ود 
اما متأس��فانه تاکنون وزارت نیرو این 
کار را انجام نداده اس��ت، باید منش��أ 
ریزگردها شناس��ایی شود و هر کاری 
که لازم اس��ت برای کنترل ورود آنها 

به کشور انجام شود.
وی ب��ا انتقاد از س��خنان رئیس 

س��ازمان حفاظت محیط زیس��ت در 
خصوص مؤثر نبودن اقدامات دولتهای 
قبل در کنترل آلودگی  هوای اس��تان 
خوزس��تان گف��ت: اگر خان��م ابتکار 
نمی توانند ش��رایط کنونی را مدیریت 
کنند بهتر اس��ت به ج��ای مصاحبه، 
از سمت خود اس��تعفا دهند. چرا که 
هم اکنون مردم در شرایط بسیار بدی 

تنفس می کنند.
ای��ن نماین��ده مجلس ش��ورای 
اس��لامی با انتقاد از ب��ه تأخیرافتادن 
سفر رئیس س��ازمان حفاظت محیط 
زیس��ت به اس��تان خوزس��تان گفت: 
قرار بود س��خنگوی دول��ت و رئیس 
سازمان حفاظت محیط زیست هفته 
گذشته برای بررسی وضعیت موجود 
ب��ه خوزس��تان بیاید ک��ه تاکنون به 
تأخیر افتاده اس��ت، این نشان دهنده 
بی توجهی س��ازمان  و  س��هل انگاری 
حفاظ��ت محیط زیس��ت و دولت به 
وضعیت مردم جنوب کش��ور اس��ت. 
مسئولان باید در مقابل ملت پاسخگو 

باشند.
موسوی افزود: در صورتی که اقدام 
مفیدی ب��رای کنترل وضعیت کنونی 
صورت نگیرد، ناچار هستیم از راه های 
دیگر مانند طرح سؤال از وزرای مرتبط 
اس��تفاده کنیم، چرا که اگر بنا باش��د 
در خصوص آلودگی هوای خوزستان 
به دنبال مقصر باش��یم، تمام رؤسای 
س��ازمان های حفاظت محیط زیست 

در این زمینه مقصر هستند.
اس��ماعیل جلیلی نماینده مردم 
مسجدس��لیمان در مجلس ش��ورای 
اس��لامی نیز درباره پدی��ده ریزگردها 
در استان خوزس��تان گفت: مدیریت 
نادرست وزارت نیرو باعث خشک شدن 
تالاب ها، چشمه ها و رودها شد و این 

وضعیت نابسامان به وجود آمد.
جلیل��ی اظه��ار داش��ت: افزایش 
هزینه های ناپایداری زندگی به دلیل 
همین پدیده های آلاینده و گردوغبار، 
فعالی��ت ناقص ش��رکت های نفتی و 
پتروشیمی و سیمان وضعیت اقلیمی 
و آب و ه��وا را دچ��ار مش��کل کرده 
و هزینه ه��ای س��لامت و هزینه های 
اجتماعی را افزایش داده است و باعث 
فرار سرمایه های استانی و اقتصادی در 

این استان شده است.
مسجدس��لیمان  مردم  نماین��ده 
گفت: این مس��ئولان دائما می گویند 

که ریزگردها از کشورهای همسایه وارد 
می شود در صورتی که ورود ریزگردها 
به کشور به این حدت و شدت نیست. 
همه کارشناسان دلسوز در این حیطه 
نظ��ر داده اند که گردوغب��ار به دلیل 
خشک ش��دن تالاب ها و انحراف هایی  
می باشد که در بالادست رودها ایجاد 

شده است.
وی تصریح کرد: لذا از رئیس جمهور 
محترم درخواس��تمان این اس��ت که 
رویک��رد دولت را از نگاه گفتاردرمانی 
به مردم خوزس��تان ب��ه خصوص در 
مورد پدیده گردوغبار به یک کارگروه 
ویژه عملیاتی با بودجه لازم تغییر و در 

دستور کار قرار دهد.
سید ش��ریف حسینی یکی دیگر 
از نمایندگان م��ردم اهواز در مجلس 
ش��ورای اسلامی نیز با انتقاد جدی از 
سهل انگاری مس��ئولان در رسیدگی 
به وضعی��ت مردم خوزس��تان گفت: 
هم اکنون ش��رایطی که در خوزستان 
وج��ود دارد به هیچ عنوان قابل قبول 
برای مردم نیس��ت. اینکه خانم ابتکار 
دولت های قبل را مس��ئول بدانند که 

مشکل مردم حل نمی شود.
وی تصری��ح کرد: ش��رایطی که 
هم اکنون در اس��تان خوزستان وجود 

دارد شرایط خاصی است.
این نماینده مردم اهواز در مجلس 
شورای اسلامی به خبرنگار خبرگزاری 
ف��ارس گف��ت: از 12 گ��رد و غباری 
که تاکنون وجود داش��ته اس��ت 10 
گردوغبار مربوط به کانون های داخلی 
کش��ور بوده اس��ت و اگ��ر کانون های 
موجود در کشور را کنترل کنند درصد 
زیادی از این آلودگی هوا کاهش پیدا 

می کند.
حسینی با انتقاد از به تأخیرافتادن 
ی��ک هفته ای س��فر رئیس س��ازمان 
حفاظ��ت محیط زیس��ت به اس��تان 
خوزس��تان گفت: این موضوع نش��ان 
می ده��د که خان��م ابتکار مش��غول 
گربه س��انان اس��ت و مردم در اولویت 

دوم قرار دارند.
وی ادام��ه داد: در دول��ت ده��م 
مصوب ش��د ک��ه 200 ه��زار هکتار 

مالچ پاش��ی در استان خوزستان انجام 
ش��ود اما تا به امروز ح��دود 25 هزار 
هکتار انجام شده است که این میزان 
تنه��ا 12/5 درصد از 200 هزار هکتار 

است.
حسینی افزود: موضوع دیگر پرآب 
کردن تالاب هور العظیم اس��ت که به 
صورت فیلتر در گذشته عمل می کرد 
و از تشدید گردوغبار جلوگیری می کرد 
اما ش��رکت نفت قسمتی از این تالاب 
را خشک کرده است و دکل های نفتی 
خود را در آنجا مستقر کرده است که 
باید وزارت نفت و ش��رکت ملی نفت 
هزینه های این خسارت ملی را به مردم 

پرداخت کند.
وی خاطرنشان کرد: سومین اقدام 
ایجاد کمربند فضای س��بز در استان 
خوزستان و در مناطقی است که مالچ 
پاشی صورت می گیرد تا بتواند حرکت 
ماسه ها و شن های روان را کنترل کند.
ای��ن نماینده مجل��س ادامه داد: 
بیش��ترین ریزگردها در خ��اک ایران 
اس��ت و مقداری از آن در خاک عراق 
است. بادهایی که می آید ریزگردها را 
از س��وی عربستان و س��وریه و عراق 
وارد ای��ران می کنند. وجود س��دها و 
خشکس��الی های مرتب باعث ش��ده 
است که این ریزگردها زندگی مردم را 
مختل کند و تاثیرات بدی مانند امراض 

مختلف روی مردم بگذارد.
دیگ��ر نماینده مردم خوزس��تان 
در مجل��س اظهار داش��ت: ورود مواد 
ش��یمیایی و اورانیوم ضعیف شده  که 
از جنگ میان ایران و عراق باقی مانده 
به دهان مردم، فرار مغزها، هدر رفتن 
آب و شست وش��وها و اس��راف برق از 
دیگر پیامدهای این ریزگردها هستند.

عیسی دارابی گفت: هیچ اراده ای 
در دولت ه��ا ب��رای حل ای��ن معضل 

وجود ندارد.
این نماینده مجلس درباره اینکه 
ای��ن معض��لات و کم کاری ه��ا را ب��ه 
گردن دولت گذشته می اندازند، اظهار 
داشت: تمام دولت ها مقصرند و موضوع 
ریزگردها برای امروز و دیروز نیست و 

سالها گریبانگیر مردم است.

وی افزود: برای این پروژه ها 151 
میلیارد ریال هزینه می ش��ود. 35 
درصد جمعیت روستایی آذربایجان 
غربی دارای گاز هس��تند و جمع 
طبیع��ی  گاز  دارای  روس��تاهای 
اس��تان به 365 روستا می رسد و 

هم اکنون در 165 روستا، عملیات 
گازرسانی ادامه دارد و امسال 135 
کیلومتر شبکه گذاری گاز در سطح 
آذربایجان غربی صورت گرفته که 
مجموع شبکه را به 7 هزار و 300 

کیلومتر رسانده است.

کرج- خبرنگار کیهان: مدیرکل اداره میراث فرهنگی اس�تان 
البرز از احیای هنر سفالگری در این استان خبر داد.

ابوالفض��ل عبی��دی افزود:  میراث فرهنگی درصدد اس��ت تا با برپایی 
نمایشگاه، ارائه تسهیلات ویژه و بیمه هنرمندان سفالگری این هنر فراموش 

شده را احیاء کند.
وی با اش��اره به اجرای طرح صنایع دس��تی گفت: طرح جامع صنایع 
دس��تی برای نخس��تین بار با راه اندازی بازارچه صنایع دستی در استان 

اجرا می شود.
عبیدی افزود: قرار اس��ت تا پایان امس��ال بازارچه صنایع دس��تی در 
کاخ مروارید راه اندازی ش��ود و این بازارچه در ایام نوروز 94 برای بازدید 

گردشگران فعال خواهد بود.
وی یادآور ش��د: طرح جامع صنایع  دستی استان آغاز شده است و تا 

شش ماه آینده به سرانجام می رسد.

امکان پذیرش هواپیماهای سنگین 
در فرودگاه تبریز ایجاد شد

گرگان- خبرنگار کیهان:
 مدیرعامل ش�رکت آبفای 
گلستان گفت: شهر گرگان با 
کمبود 257 لیتر آب در ثانیه 

مواجه است.
رحمتی افزود: تمهیدات لازم 
برای تامین آب آش��امیدنی مورد 
نیاز شهروندان گرگانی در تابستان 
سال آینده اندیشیده شده است و 
عملیات مهندسی مجدد آبرسانی 

در دستور کار قرار گرفته است.
وی افزود: ب��ا توجه به اینکه 

کل ظرفیت تامین آب آشامیدنی 
ش��هری گلس��تان 3470 لیت��ر 
در ثانیه اس��ت و از س��وی دیگر 
پیش بین��ی می��زان مص��رف در 
تابستان س��ال آینده 4250 لیتر 
در ثانیه می رسد لذا کمبود 5/18 
درص��دی آب را در زمان حداکثر 
مصرف )تابستان( خواهیم داشت.

رحمتی کاه��ش روان آب ها، 
رشد ناموزون جمعیت و گسترش 
و  ش��هرها،  در  حاشیه نش��ینی 
ناهمخوانی طرح های توس��عه ای 

با مدیریت منابع آب و بی توجهی 
به طرح های آمایش سرزمینی را 
مورد اش��اره قرار داد و گفت: این 
چالش ها س��بب ش��ده است که 
مدیری��ت منابع آبی مهم و جدی 

لحاظ شود.
مدیرعام��ل ش��رکت آبف��ای 
گلس��تان در پای��ان تصریح کرد: 
95 درصد آب شهرهای استان از 
آب )چاه( تامین می شود در حال 
حاضر س��هم تامین آب از منابع 
سطح الارضی بسیار ناچیز است. 

مدیرکل محیط زیست استان اعام کرد
افزایش تخلفات صید و شکار در آذربایجان شرقی

اختصاص 280 میلیارد تومان به راه آهن رشت- قزوین

مدیرعامل شرکت آبفای گلستان خبر داد

کمبود 257 لیتر آب در ثانیه در گرگان

همزمان با آغاز دهه فجر

آستان امامزادگان عون بن علی در تبریز بازگشایی شد

کار گازرسانی به 165 روستای آذربایجان غربی آغاز شد

هشدار امام جمعه قشم درباره امکان 
فاجعه در مدارس فرسوده

اختصاص یک هزار میلیارد ریال اعتبار
 برای اتمام پروژه های نیمه تمام درمانی گیلان

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان:
بارش های جوی در زنجان

 6 درصد کاهش داشته است

آزادی 56 زندانی جرائم غیرعمد 
در قزوین

کمبود یک هزار تخت بیمارستانی 
در هرمزگان 

2 هزار هکتار به باغ های 
استان سمنان اضافه شد

ثبت درخت شاه توت 200 ساله بجنورد 
در فهرست آثار طبیعی

کارگاه های سفالگری در استان البرز 
فعال می شود

ذخیره بیش از یک هزار و 700 تن 
گوشت مرغ در گیلان

خرید یک فروند هواپیمای 
اختصاصی برای فرودگاه خرم آباد


